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Wie zijn wij? 
Stichting Vrienden van het Rijn Park, kortweg kortweg “Rijn Park Katwijk” is 
opgericht op 17 januari 2019.  Een logisch vervolg op de start van het initiatief, die 
een jaar eerder plaatsvond. Betrokken inwoners van de gemeente Katwijk kwamen 
als vrijwilligers bij elkaar om een bijdrage te leveren aan de plan- en 
besluitvorming over het noordelijk deel van Het Eiland: tussen de Oude Rijn, het 
Additioneel Kanaal en de Sandtlaan.  
Hierin liggen onder andere het Heerenschoolbos en de Kwakelwei.  
Onze Stichting denkt mee ten behoeve van planvorming en funding, ambieert 
geen eigendomsrecht of exploitatieplicht. 
 
Meer hierover op onze facebookpagina @RijnParkKatwijk  
en op de website Rijnparkkatwijk.nl  
 
Onze stichting heeft de Anbi-status: Uw gift kunt u, onder voorwaarden, als 
aftrekpost opvoeren bij de Belastingdienst. 
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Wat zijn onze doelstellingen? 
  

• dat in de Kwakelwei niet gebouwd zal worden en dat het gebouwvolume in 
het Heerenschoolbos niet toeneemt; 
 

• dat dit gebied een blijvend groene – en educatieve –  en recreatieve functie 
krijgt voor de gehele bevolking van gemeente Katwijk; 
 

• verrijking van de cultuurhistorische – en natuurwaarde van dit gebied; 
 

• dit gebied onderbrengen in de Katwijkse groenstructuur;1 
 

• een loop/fiets-verbinding van de Kwakelwei met het Heerenschoolbos, 
zodat de combinatie één park vormt; 
 

• draagvlak creëren voor Rijn Park Katwijk onder de Katwijkse bevolking. 
 

Wat hebben wij dit jaar ondernomen? 

1e Kwartaal 2022 
 
In een motie heeft de gemeenteraad eind 2021 vastgelegd, dat de Kwakelwei 
groen moet blijven, zonder bebouwing. Met wethouder Mostert voeren wij in 
januari een gesprek met Van Rhijn Projectontwikkeling over de mogelijke 
uitwerking van deze wens van de gemeenteraad. Stichting Vrienden van het Rijn 

Park heeft in dit gesprek verzocht het door Van 
Rhijn Projectontwikkeling ingediende plan voor 
kassenbouw te laten varen om onrust in de 
woonomgeving en mogelijke kapitaalvernietiging 
te voorkomen. 
De bouw van kassen in de Kwakelwei is om 
meerdere redenen niet realistisch.  
Het gemeentelijke glastuinbouwbeleid is juist 

gericht op clustering van glastuinbouw in het gebied Trappenberg-Kloosterschuur. 
Een kas van ca. 3.000m2 is niet efficiënt voor moderne sierteelt.  

 

 

 
1 Inmiddels is in het Groenstructuurplan 2021-2030 door de Gemeente Katwijk bepaald, dat het 
Heerenschoolbos en de Kwakelwei als gewenst groen deel uitmaken van de Hoofdgroenstructuur. 
Het inrichten van de Kwakelwei als volledig groen gebied heeft in dit plan prioriteit. Hierin ziet het 
college een aantal meerwaarden, waaronder het versterken van de landgoedbiotoop 'Hof van 

Katwijk'.  
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Daarnaast is deze kassenbouw kennelijk bedoeld om andere redenen, want boven 
een interview met de directie van Van Rhijn stond een jaar geleden in de krant: 
Geen huizen, dan kassen.  
Bij het verwerven van de Kwakelwei had de eigenaar erop gerekend er woningen 
te kunnen bouwen. Gezien de agrarische bestemming en het standpunt van de 
gemeenteraad kan dat niet. Door dit plan probeert de eigenaar de publieke opinie 
te beïnvloeden. Maar juridisch kan de gemeente nu niet anders dan de aanvraag 
voor kassenbouw in behandeling nemen. De omgevingsvergunning is verleend, 
omdat dit plan past binnen het geldende bestemmingsplan. 
 

De cultuurhistorische werkgroep heeft door hun contact met Pier Terwen 
(kunsthistoricus en restaurateur van beeldhouwwerken) veel bruikbare kennis 
meegekregen. Hij is bereid adviezen te geven met name voor het restaureren van 
tuinelementen die van historische waarde zijn. Daarvoor dient een projectplan 
opgesteld en een coördinator aangesteld te worden. 
 

 
2e Kwartaal 2022 
 
Onder de naam ‘Geen kas erbij op de Kwakelwei’ tekent een grote groep 
omwonenden bezwaar aan tegen de aan Van Rhijn Projectontwikkeling verleende  
omgevingsvergunning voor kassenbouw. In de voorbereiding op deze actie geeft 
de Stichting Vrienden van het Rijn Park informatie over de plannen om een 
ecologisch wandelpark op de Kwakelwei in te richten. De bezwaarcommissie heeft 
een delegatie van de actiegroep gehoord en stuurt een advies naar het College 
van B&W om eerst archeologisch onderzoek te doen. De gemeente heeft de 
beslistermijn over het bezwaar verlengd. 
 

Na de gemeenteraadsverkiezingen krijgt de gemeente een nieuwe coalitie met 
twee nieuwe wethouders. In het coalitieakkoord staat, dat de Kwakelwei groen 
moet blijven. Het initiatief van de Vrienden van het Rijn Park spreekt de coalitie 
zeer aan. Samen met de gemeente mogen wij op zoek gaan naar subsidies om een 
park op de Kwakelwei te ontwikkelen. De coalitie heeft er op dit moment geen 
geld voor (over). 
 

Omdat Open Tuinen dit jaar samenvalt met 
Archeologiedagen zijn de Vrienden van het Rijn 
Park die dag bij Molen de Geregtigheid. Hier 
wordt de historie doorverteld en is heel veel te 
zien en te doen. Bezoekers reizen door de 
historie van Katwijk aan den Rijn met onder 
andere afbeeldingen uit het roemruchte 
verleden van Huis 't Sant en het Hof van Katwijk, 
tegenwoordig het Heerenschoolbos. Aansluitend 
kunnen bezoekers daar een wandeling maken.  
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3e Kwartaal 2022 
 

Stichting Vrienden van het Rijn Park heeft met wethouder Jacco Knape een 
overleg. De stichting stelt voor om samen met de gemeente een Task Force te 
vormen. Om de Kwakelwei in te richten als natuurpark, gekoppeld aan het 
Heerenschoolbos, moet de stichting op zoek gaan naar subsidies. De gemeente 
Katwijk biedt aan om de Vrienden daarbij te helpen en daar waar de gemeente 
moet optreden als (mede-)aanvrager van subsidies, zal zij dit doen. 
De wethouder maakt duidelijk dat de gemeente tegelijkertijd in gesprek is met de 
eigenaar om een oplossing te vinden.  
 

Op de jaarlijkse braderie in Katwijk a/d Rijn heeft De Rotary Katwijk-Noordwijk de 
opbrengst van de zonnebloemen bestemd voor de dierenweide achter de Wilbert 
en de informatieborden in het Heerenschoolbos. De Vrienden van het Rijn Park zijn 
deze maatschappelijke serviceclub zeer dankbaar voor deze bijdrage. 
 

De natuurwerkgroep bespreekt de plannen voor werkzaamheden in het 
Heerenschoolbos en het Spijker. Na het broedseizoen gaan zij weer aan de slag. 
Enkele jutters, die al regelmatig het zwerfvuil opruimden in het bos en op de 
parkeerplaats, sluiten zich aan bij onze vrijwilligersgroep. Eén groep verwijdert de 
zaailingen van een teveel aan esdoorns. Hele stapels stenen, die in het bos zijn 
achtergelaten, worden afgevoerd in samenspraak met de tuinman van Marente.  
 

  
 De palen voor de takkenril in het bos  worden                                 
 aangebracht door een groep vrijwilligers. 
 
 Een teveel aan Hedera wordt gesnoeid. De koffie 
 van Marente is een opkikker bij een dankbaar 
 pauze moment voor de enthousiaste vrijwilligers. 
 

 
 
De cultuurhistorische werkgroep zorgt ervoor dat de fontein van Rhenus Pater 
(beter bekend als Neptunus) van een nieuwe pomp wordt voorzien, zodat hij weer 
mooi water kan spuiten. 
Intussen wordt er ook hard gewerkt aan de teksten over de geschiedenis van het 
leven in het Hof van Katwijk, voor op de te plaatsen informatieborden. Zodra wij 
genoeg sponsorgeld hebben voor de borden dan kunnen wij weer stappen maken. 
 
In een brief aan het gemeentebestuur over mogelijke bestemmingswijziging 
behandelen wij het advies, dat we hebben ingewonnen bij IPLO. Het college van 
burgemeester en wethouders had eerder in maart in een brief aan het nieuwe 
college, vijf mogelijke strategieën genoemd voor de realisatie van een park op de 
Kwakelwei. Wij concluderen dat drie van deze strategieën effectief kunnen zijn: 
koop, ruil of onteigening van de grond. 
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4e Kwartaal 2022 
 

In de Roskam komen de (deels nieuwe) raadsleden van bijna alle fracties in de 
gemeenteraad bij elkaar voor een informatieve bijeenkomst. Aan de hand van een 
presentatie wordt uiteengezet waar wij mee bezig zijn en welke raadsbesluiten er 
zijn genomen. Ook de brief van het vorige college over de vijf strategieën, komt 
aan de orde. Er worden voorstellen gedaan voor een gezamenlijke Task Force met 
de gemeente en voor het vormen van een ‘bestemmingsreserve Kwakelwei’. 
 
Bij de begrotingsbehandeling besluit de gemeenteraad op voorstel van DURF om 
een ‘bestemmingsreserve Kwakelwei’ te vormen ten laste van de begroting 2023. 
Er wordt een bedrag van € 100,000 gereserveerd. 
 

 

Onze deelname aan Rabo Clubsupport 2022 staat in 
het teken van de informatieborden, die we in het 
Heerenschoolbos willen plaatsen. Het Hof van Katwijk, 
het Katwijks Gymnasium, Rhenus Pater, de Franciscaner 
begraafplaats, het Spijker en Huys ’t Sant, er is hier in de 
loop van eeuwen heel veel gebeurd.  
 
Het 1e stalen prototype voor de informatieborden in het 
bos is goedgekeurd en zal nu afgelast en gecoat 
worden. De productie is in goede handen bij 
Grimbergen De Heul. 
 

Dankzij de actie van de Rabobank wordt € 475 
toegevoegd aan onze spaarpot voor de 
informatieborden. 
 

 

 

 

 

Als voorbereiding op ons vervolggesprek met wethouder Jacco Knape, beginnen 
we met het opstellen van een Plan van Aanpak. Het is ons namelijk duidelijk 
geworden, dat het voldoen aan de tekst van het coalitieakkoord niet zondermeer 
kan. Ter ondersteuning van deze klus zoeken we verbinding met de KNHM 
foundation. Zij ondersteunen maatschappelijke initiatieven met inzet van 
deskundige adviseurs en zij doen dit ‘Pro Bono’. Dankzij Nationaal Park Hollandse 
Duinen zijn we met hen in contact gekomen. 
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Uit de contacten met de stichting Herinneringsfonds D.F.E. Meerburg blijkt eind 
december dat onze aanvraag wordt gehonoreerd. In het begin van het nieuwe jaar 
krijgen we het fantastische bedrag van € 1.500 bijgeschreven. Dit bedrag wordt 
toegevoegd aan de reserve voor de informatieborden in het Heerenschoolbos. De 
begroting voor dit project is hiermee sluitend, met dank aan het bestuur van de 
stichting.  
 

Dankzij de inzet en goede samenwerking met de Vrienden, werkgroepleden, 
vrijwilligers, donateurs, sponsors en partners is in het verslagjaar weer veel 
vooruitgang geboekt. Het bestuur brengt veel dank en complimenten daarvoor 
over aan allen die zich hiervoor inzetten. Alleen met de ondersteuning van velen 
krijgen we het voor elkaar om de lang gekoesterde wens gerealiseerd te krijgen 
om de Kwakelwei in te richten als dorpspark. Een wandelpark voor alle inwoners. 
 

 

Namens het Bestuur 
 
José Klaver, Penningmeester 
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Stichting Vrienden van het Rijn Park 

Balans 
 2022  2021 

 €  € 

ACTIVA   
 

Contanten   
 

Betaalrekening RABO 521,76  582,32 

Spaarrekening RABO 5.750,00  5.000,00 

Nog te ontvangen bijdrage 1.500,00   

   
 

Totale ACTIVA 7.771,76  5.582,32 
   

 
   

 
PASSIVA   

 
Totaal Crediteuren -17,85  -17,10 

   
 

Totaal overige schulden kort   -63,10 
   

 
Algemene reserve -1.778,72  -2.001,97 
Reserve project verbreden 
draagvlak 

-392,20  -392,20 

Reserve project infoborden -5.034,18  -2.559,14 

Reserve project Rijn Park 
Ontwerp 

-548,81  -548,81 

   
 

Reserves -7.753,91  -5.502,12 
   

 
Totale PASSIVA -7.771,76  -5.582,32 

    
Toelichting op de balans 
Activa 

De nog te ontvangen bijdrage betreft de Meerburgprijs. 

Passiva 

De post crediteuren betreft bankosten die Rabobank berekent over de maand december. 

De reserve Project verbreden draagvlak betreft het nog niet bestede bedrag uit de bijdrage 

van de wijkraad Katwijk aan de Rijn voor wervingskosten. 

De verdeling van het batig saldo is als volgt: 

de ontvangen bijdragen ad € 2.475,04 (zijnde € 1.975,04 van Meerburgfonds en Rabo 
Clubsupport) en € 500 (publieksactie Rotary Club Katwijk-Noordwijk) worden aan de reserve 

Informatieborden toegevoegd. De algemene reserve wordt verminderd met € 223,25 zijnde het 
verschil tussen de inkomsten uit donaties + ontvangen rente en de lasten (€ 316,86 + € 0,38 
verminderd met  € 540,49).  
De mutatie reserve is € 2.475,04 - € 223,25 = € 2.251,79 (is gelijk resultaat) 
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Stichting Vrienden van het Rijn Park 

 

Rekening van baten en lasten 

 
LASTEN 2022  2021 

 €  € 
    
Vergaderkosten 304,30  98,11 

Kantoorbenodigdheden   38,15 
Representatiekosten 21,99   
Reclame   74,38 
Bankkosten en kosten lopende 
rekening 

214,20 
 205,20 

    
Totale LASTEN 540,49  415,84 

    
    
BATEN    
Inkomsten uit subsidies -1.975,04  -796,80 
Inkomsten uit sponsorbijdragen p.m.   
Inkomsten uit donaties -316,68  -886,59 
Inkomsten uit publieksacties -500,00   -881,30 

Overige inkomsten -0,38  0,20 
    

Totale BATEN -2.792,28  -2.564,49 
    

Saldo (-) of (+) van rekening baten en 
lasten 

-2.251,79 
 

-2.148,65 

 

Toelichting van baten en lasten 
De lasten zijn niet volledig gedekt door de baten, die resteren wanneer de opbrengsten uit 

gerichte fondsenwerving voor het project Informatieborden buiten beschouwing worden 

gelaten. 

In het verslagjaar werden geen bijdragen van sponsors gevraagd.  

De inkomsten uit subsidies bestaan uit de Meerburgprijs en de opbrengst uit deelname aan 

Rabo Clubsupport. 

De inkomsten uit donaties zijn afkomstig van donateurs. Dit boekjaar was de opbrengst lager 

doordat een aantal donateurs is afgehaakt. 

De inkomsten uit publiekacties bestaan volledig uit de opbrengst van de actie die door Rotary 

Club Katwijk-Noordwijk werd gehouden tijdens de najaarsfeesten in Katwijk aan den Rijn. 

  



    Jaarverslag 2022           

11 

 

 

 


